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CALL FOR APPLICATION 

Post-Doctoral Position in European and International Law (1 year) 
Faculty of Law and Political Science, Aix-Marseille University 

 
(version française ci-dessous) 

 
Introduction 
The Centre for International and European Studies and Research (CERIC-DICE) is looking for a 
postdoctoral researcher in law for one year from 1st January 2025, renewable for six months.  
 
Context 
Éloïse Gennet is the beneficiary of a Junior Professor Chair in European Health Law and Medicines 
since November 2022. The research project associated with the Chair focuses on the study of the 
One Health approach (the interface between human health, animal health and environment 
protection). It questions the reality of its emergence in law and examines its normative implications, 
particularly in European law but also in international law. 
 
It is planned to create a postgraduate diploma entitled ‘LLM One Health in European and 
International Law’ aimed at master students in law or political science. This LLM will have the 
particularity to be delivered exclusively in English, and exclusively online (asynchronic/e-learning), 
and in international partnership with CIVIS universities: the University of Glasgow and the University 
of Rome Sapienza.  
 
Main role 
The main role of the post-doctoral researcher is to assist the beneficiary of the Junior Professor Chair 
in European Health Law and Medicines. This will involve conducting legal research, elaborating an e-
learning course in English, translating other courses from French to English, and providing support in 
the creation of the LLM One Health. 
 
Main activities 

- Legal research: The postdoctoral researcher is expected to do research, publish scientific 
papers and/or present at academic conferences. The research should be conducted in 
European and/or International law on overlapping topics between health law, environmental 
law and/or animal protection law. 

o Examples of topics of particular interest: health and environment considerations in 
WTO law and in EU trade and external relations law; the protection of human 
health/the environment/animals in European criminal law; international and EU 
framework on wildlife trafficking. 

- Translations from French to English: The post-doc will be expected to translate several 5H 
courses of the upcoming LLM from French to English, starting from the summer of 2025. 

- E-learning course in English: Depending on the chosen research topics, the post-doc may 
have the opportunity to elaborate the equivalent of a 5H course in an e-learning format and 
in English. This course would become a part of the upcoming LLM One Health. 

- Administrative support: The post-doc will assist in the organisation of scientific events, 
notably the upcoming AFDS annual conference which will be hosted in Aix-en-Provence in 
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autumn 2025. He/she will also be providing support in the creation of the LLM One Health 
(administrative support, communication and more). 

 
Location  
The post-doctoral researcher will work under the supervision of Éloïse Gennet, in Aix-en-Provence, 
France. He/she will be affiliated to the Centre of International and Community Researches and 
Studies (CERIC) directed by Ève Truilhé, within UMR 7318 International, Comparative and European 
Laws (DICE) directed by Ève Truilhé and Caterina Severino. 
 
Work from home will also be possible.  
 
Salary 
The net salary will approximately be between 2,000€ and 2,500€ depending on post-doctoral 
research experience. The salary will be funded by a research grant from the ANR (French National 
Research Agency). 
 
Duration 
The full-time position is starting from 1st January 2025 for 12 months, renewable for 6 months. 
 
Requirements 

- A PhD in Law or Political Science, with a specialisation or a demonstrated strong interest in 
above mentioned disciplines or topics. 

- Ability to work both in English and in French. Excellent writing skills in English. An experience 
doing translation work would be appreciated. 

- Ability to write legal research texts and present academic work in French and in English. 
- Ability to prioritize tasks and meet deadlines. 
- Ability to work independently and proactively. 

 
Eligibility 
This position welcomes applications from PhD graduates in Law or Political Sciences, with the 
expectation that candidates will have completed their PhD defense before the position commences. 
 
How to apply 
The application shall include the following documents: 

- A cover letter in English. 
- A detailed CV (in English or French) 
- The PhD defence report, if available. 
- One or two publications (in English or French). 

 
The full application shall be sent by email to Éloïse GENNET (eloise.gennet@univ-amu.fr) by 17 
November 2024.  
 
Candidates may be required to participate in an interview conducted in English. 
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APPEL À CANDIDATURES 

Post-doctorant en droit européen et international (1 an) 
Faculté de droit et de science politique, Aix-Marseille Université 

 
Introduction 
Le Centre d'études et de recherches internationales et communautaires (CERIC-DICE) recherche un 
chercheur postdoctoral en droit pour un an à partir du 1er janvier 2025, renouvelable pour six mois.  
 
Contexte 
Éloïse Gennet est titulaire d'une chaire de professeur junior en droit européen de la santé et des 
médicaments depuis novembre 2022. Le projet de recherche associé à la chaire porte sur l'approche 
One Health (approche à l’interface entre la santé humaine, la santé animale et la protection de 
l'environnement). Il interroge la réalité de son émergence en droit et examine ses implications 
normatives, notamment en droit européen mais aussi en droit international. 
 
Il est prévu de créer un Diplôme d’Études Supérieures Universitaires intitulé « LLM One Health in 
European and International Law » destiné aux étudiants de master en droit ou en science politique. 
Ce LLM aura la particularité d'être délivré exclusivement en anglais, et exclusivement en ligne (e-
learning asynchrone), et en partenariat international avec des universités CIVIS : l'Université de 
Glasgow et l'Université de Rome Sapienza. 
 
Rôle principal 
Le rôle principal du chercheur post-doctoral sera d'assister le titulaire de la Chaire de professeur 
junior en droit européen de la santé et du médicament. Il s'agira de mener des activités de recherche 
en droit, d’effectuer des traductions du français vers l’anglais, de construire un cours en anglais en 
learning, ou encore d'apporter un soutien administratif, notamment à la création du LLM One Health. 
 
Activités 

- Recherche juridique : Le chercheur postdoctoral doit effectuer des recherches, publier des 
articles scientifiques et/ou faire des présentations lors de conférences. Les recherches 
doivent être menées dans le domaine du droit européen et/ou international sur des sujets 
liant le droit de la santé, le droit de l'environnement et/ou le droit de la protection des 
animaux. 

o Exemples de sujets d'intérêt : considérations relatives à la santé et à l'environnement 
dans le droit de l'OMC et dans le droit du commerce et des relations extérieures de 
l'UE ; protection de la santé humaine/de l'environnement/des animaux dans le droit 
pénal européen ; cadre juridique international et de l'UE sur le trafic d'espèces 
sauvages. 

- Traductions du français vers l'anglais : Le post-doctorant devra traduire du français vers 
l'anglais plusieurs cours du futur LLM, à partir de l'été 2025. 

- Cours d'apprentissage en ligne en anglais : En fonction des thèmes de recherche choisis, le 
post-doctorant pourrait avoir l'occasion d'élaborer l'équivalent d'un cours de 5H dans un 
format d'apprentissage en ligne et en anglais. Ce cours ferait partie du prochain LLM One 
Health. 

- Soutien administratif : Le post-doc aidera à l'organisation d'événements scientifiques, 
notamment la prochaine conférence annuelle de l'AFDS qui se tiendra à Aix-en-Provence à 
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l'automne 2025. Il/elle apportera également son soutien à la création du LLM One Health 
(soutien administratif, communication, etc.). 

 
Lieu de travail  
Le post-doctorant travaillera sous la direction d'Éloïse Gennet, à Aix-en-Provence, France. Il/elle sera 
rattaché(e) au Centre d'études et de recherches internationales et communautaires (CERIC) dirigé 
par Ève Truilhé, au sein de l'UMR 7318 Droit international, comparé et européen (DICE) dirigée par 
Ève Truilhé et Caterina Severino. 
 
Le télétravail sera également possible un ou deux jours par semaine, quelques mois après le début 
du contrat. 
 
Salaire 
Le salaire net sera approximativement compris entre 2000€ et 2500€ en fonction de l'expérience de 
recherche post-doctorale. Le salaire sera financé par une bourse de recherche de l'ANR (Agence 
Nationale de la Recherche). 
 
Durée du contrat 
Le poste à temps plein débute le 1er janvier 2025 pour une durée de 12 mois, renouvelable pour 6 
mois. 
 
Exigences 

- Doctorat en droit ou en sciences politiques, avec une spécialisation ou un intérêt particulier 
pour les disciplines ou sujets susmentionnés. 

- Capacité à travailler en anglais et en français. Excellentes compétences rédactionnelles en 
anglais. Une expérience de la traduction serait appréciée. 

- Aptitude à rédiger des textes de recherche juridique et à présenter des travaux universitaires 
en français et en anglais. 

- Capacité à hiérarchiser les tâches et à respecter les délais. 
- Capacité à travailler de manière indépendante et proactive. 

 
Éligibilité 
Ce poste admet les candidatures de titulaires d'un doctorat en droit ou en sciences politiques. Les 
candidats doivent avoir soutenu leur thèse de doctorat avant le début du contrat. 
 
Comment poser sa candidature ? 
Le dossier de candidature doit comprendre les documents suivants : 

- Une lettre de motivation en anglais. 
- Un CV détaillé (en anglais ou en français) 
- Le rapport de soutenance de thèse, s'il est disponible. 
- Une ou deux publications (en anglais ou en français). 

 
Le dossier de candidature complet doit être envoyé par courrier électronique à Éloïse GENNET 
(eloise.gennet@univ-amu.fr) au plus tard le 17 novembre 2024.  
 
Les candidats peuvent être amenés à participer à un entretien en anglais. 
 


